
Protokół Nr IV/XLII/06
z sesji Rady Gminy Wisznia Mała

z dnia 01 lutego 2006 roku

    Obrady Rady Gminy Wisznia Mała rozpoczęły się o godzinie 9.00 w Ośrodku 
Kultury,  Sportu  i  Rekreacji  w  Wiszni  Małej.  Przewodniczącym  obrad  został  
Przewodniczący  Rady  Gminy  p.  Henryk  Idaczyk.  Przewodniczący  stwierdził  
prawomocność obrad.  Na sali obecnych było trzynastu członków Rady Gminy.  
Nieobecny był pan Kazimierz Stefaniak i pan Romuald Rożko. Lista obecności  
stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
     Na sali obecni byli przedstawiciele stowarzyszenia „ Ku Przyszłości”.
     Sesję  rozpoczęto  minutą  ciszy,  aby  uczcić  ofiary  niedawnej  katastrofy  
budowlanej w Katowicach. 
Przewodniczący obrad odczytał proponowany porządek sesji :
1. Otwarcie sesji.
2. Zatwierdzenie porządku obrad.
3. Informacje i komunikaty Wójta i Przewodniczącego.
4. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

terenu położonego w obrębach Kryniczno i Psary - MPZP POLIGON II.
5. Uchwała w sprawie ustalenia nazwy ulicy w osadzie Raków.
6. Uchwała  w  sprawie  zatwierdzenia  planu  Urządzeniowo-Rolnego  Gminy 

Wisznia Mała.
7. Uchwała w sprawie zmian budżetu gminy na rok 2006.
8. Uchwała w sprawie regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 

na terenie Gminy Wisznia Mała.
9. Uchwała w sprawie utworzenia sołectwa Machnice.
10.Uchwała w sprawie nadania statutu sołectwa Machnice.
11.Uchwała  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  regulaminu  udzielania  pomocy 

materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie 
gminy Wisznia Mała.

12.Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy.
13.Plan pracy Komisji Rewizyjnej.
14.Interpelacje i zapytania radnych i sołtysów.
15.Zamknięcie obrad.
     Radni  jednogłośnie  przyjęli  proponowany  porządek  obrad.  Protokół  z  
poprzedniej  sesji  Rady Gminy z  dnia 29 grudnia 2005 r.  został  przyjęty  bez  
uwag. Przewodniczący obrad oddał głos Wójtowi Gminy p. Stanisławowi Moik,  
który  przekazał  radnym  informacje  o  wydarzeniach  zaistniałych  na  terenie  
naszej  gminy.  Powiedział  on,  że  w  związku  z  katastrofą  budowlaną,  jaka  
wydarzyła się w ostatnią sobotę na Śląsku i w świetle Zarządzenia Wojewody na 
temat  usuwania z dachów zalegającego śniegu, także i na terenie naszej gminy  
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przystąpiono do kontroli dachów wielkopołaciowych. Kontrole tę przeprowadzi 
zespół  powołany  przez  Starostę  Powiatowego  oraz  Powiatowy  Inspektorat  
Nadzoru Budowlanego.
   Wójt powiedział także, że istnieją duże szanse na uzyskanie wysokiej dotacji  
na budowę chodnika w Piotrkowiczkach. Wszystko wskazuje na to, że koszty po  
stronie gminy będą naprawdę niewielkie – powiedział St. Moik.
     Do  Urzędu  Gminy  zgłaszają  się  potencjalni  inwestorzy  zainteresowani  
terenami położonymi w miejscu byłego poligonu. Ostatnio w Urzędzie gościli  
przedstawiciele firmy z Hiszpanii – mówił dalej Wójt Gminy
   Innym problemem, którym zajmowały się władze gminy w ostatnim czasie jest  
dostosowanie  budynku  szkoły  podstawowej  w  Szewcach  do  obowiązujących 
przepisów. W skład Zespołu, który nad tym problemem pracuje weszli oprócz  
przedstawicieli  Zarządu  Inwestycji  Miejskich  i  Gminy,  także  przedstawiciele 
szkoły, a mianowicie : dyrektor i jego zastępca.
   Wójt Gminy poinformował również, że w ostatnim czasie uczestniczył w wielu 
spotkaniach  opłatkowych  m.inn.  w  Szymanowie,  Ligocie  Pięknej  i  
Piotrkowiczkach. Wielkie podziękowania należą się radom sołeckim, sołtysom,  
drużynie  strzelców  za  przygotowanie  i  uświetnienie  tych  uroczystości,  które 
spotkały się z dużym zainteresowaniem ze strony miejscowego społeczeństwa –  
powiedział Wójt Gminy.
     Przewodniczący  obrad  zaproponował  przystąpienie  do  omawiania  
pierwszego punktu porządku obrad tj. projektu uchwały w sprawie miejscowego  
planu  zagospodarowania  przestrzennego  terenu  położonego  w  obrębach 
Kryniczno i Psary. Przewodniczący obrad oddał głos projektantce plany pani  
architekt Joannie Mierzejewskiej. Powiedziała ona, że jest to plan i inwestycja 
doniosła dla gminy. Na pewno przyczyni się do uatrakcyjnienia dla inwestorów 
terenów  Wisznia  Małej.  Pani  architekt  okazała  na  mapie  teren  objęty  
miejscowym planem i powiedziała, że jest on zgodny ze Studium. Tereny objęte  
tym  planem  przeznaczone  są  pod  zabudowę  mieszkaniową  wielorodzinną  i  
jednorodzinną, usługową,  usługowo-mieszkaniową. Gro terenów przeznacza się  
pod sport i rekreację. Powstanie tu duże pole golfowe. Pozostałe części terenu  
można  scharakteryzować  jako  grunty  rolne.  Znajda  się  tu  także  stawy 
hodowlane.  Na  terenach  usługowych  można  lokalizować  obiekty  kultury,  
oświaty,  parkingi,  hotele  itp.  Tereny  zabudowy  mieszkaniowej  tak  zostały  
zlokalizowane,  aby  w  jak  najmniejszym  stopniu  ingerować  w  pole  golfowe.  
Powstanie także zaplecze techniczne na bazie istniejących już budynków.  Jest to  
dla  gminy  korzystna  inwestycja,  bowiem  przyniesie  dla  gminy  dochody  w  
postaci podatków ( szacunkowa wartość to ok. 280 tyś.) 
     Należy  zaznaczyć,  że  to  inwestor  będzie  ponosił  koszt  uzbrojenia  oraz 
utrzymania dróg i infrastruktury całego tego osiedla. Teren ten będzie uzbrojony 
w kanalizację i włączony do kanalizacji wrocławskiej w ulicy Kamieńskiego.
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    Radny Jan Kwaśnica zapytał czy  teren ten będzie dostępny dla mieszkańców 
gminy?W  odpowiedzi  p.  Mierzejewska  stwierdziła,  że  osiedle  mieszkaniowe 
będzie  osiedlem  zamkniętym,  ale  pozostałe  obiekty  należą  do  części  
komercyjnej i będą dostępne dla wszystkich użytkowników.
   Przewodniczący  odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  miejscowego  planu  
zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w obrębach Kryniczno i  
Psary – MPZP POLIGON II. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i otrzymała 
nr  IV/XLII/253/06.  Stanowi  ona  załącznik  nr  2  do  protokołu  z  obrad  Rady  
Gminy.
     Kolejnym punktem porządku obrad była uchwała dotycząca nadania nazwy 
ulicy w osadzie Raków. Chodzi o to, aby nowo powstającym budynkom w tej  
części gminy można było nadać adres. Radni nie wnieśli uwag.
   Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia nazwy ulicy w 
osadzie  Raków.  Uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  i  otrzymała  nr 
IV/XLII/254/06. Stanowi ona załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
     Następnym punktem porządku obrad była uchwała dotycząca zatwierdzenia 
Planu  Urządzeniowo-Rolnego  Gminy  Wisznia  Mała.  Przewodniczący  Rady 
Gminy oddał głos Zastępcy Wójta Gminy p.  Jakubowi Bronowickiemu, który 
przypomniał radnym, że temat Planu Urządzeniowo-Rolnego był poruszany już 
w  ubiegłym roku.  Plan został  opracowany prze  Dolnośląskie  Biuro  Terenów 
Rolnych,  a  koszty  tego  opracowania  w  głównej  mierze  ponosi  Urząd  
Marszałkowski. Zastępca Wójta odczytał radnym wnioski wypływające z tego 
opracowania.  Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  oddał  głos  geodecie 
gminnemu p. Grzegorzowi Lisieckiemu, który powiedział, że to rolnicy powinni  
określić, czy chcą przeprowadzenia tych zabiegów urządzeniowo-rolnych czy też  
nie. Jednak, aby cokolwiek było można na terenie gminy zrobić to musi ona taki  
plan  posiadać.  Opracowanie  to  jest  analizą  potrzeb,  które  w gminie  można  
wykonać  i  które  są  niezbędne  w  danym  terenie.  Chodzi  o  to  żeby  jak 
najskuteczniej  i  najlepiej  wykorzystać  środki  przeznaczone  na  konkretne 
zadania.
    Następnie głos zabrał radny Tadeusz Iwaszuk, który poinformował, iż na  
temat tego Planu odbyły się dwa spotkania jego twórców z członkami Komisji  
Rolnej oraz z sołtysami. Podczas tych spotkań szczegółowo zostały omówione  
główne  założenia  Planu  .  Można  było  także  składać  konkretne  wnioski.  
Wszystkie te zabiegi miały na celu poprawę rozłogów tych gospodarstw, które  
rokują, że będą się dobrze rozwijały. Plan dotyczy tych rolników, którzy są nim 
zainteresowani.
     Kolejną osobą zabierającą głos był  Wójt  Gminy Stanisław Moik,  który  
powiedział,  że  jest  to  opracowanie  szczególnie  przydatne  dla  rolników 
posiadających  duże  gospodarstwa  rolne  i  mających  szansę  na  uzyskanie  
unijnych dotacji. Aby te dotacje rolnicy mogli pozyskać Gmina musi posiadać  
Plan Urządzeniowo-Rolny.
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  Przewodniczący  odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  planu 
Urządzeniowo-Rolnego  Gminy  Wisznia  Mała.  Uchwała  została  przyjęta  
jednogłośnie i otrzymała ona nr IV/XLII/255/06. Stanowi ona załącznik nr 4 do  
protokołu  z obrad Rady Gminy.
     Kolejnym  punktem  porządku  obrad  była  uchwała  dotycząca  zmian  w  
budżecie gminy na 2006 r. Przewodniczący obrad oddał głos skarbnikowi gminy  
pani Marii Januszek, która przedstawiła radnym uzasadnienie do w/w uchwały.  
Stwierdziła mianowicie, że podstawą zwiększenia planu dochodów budżetowych 
jest  deklaracja  przedłożona  przez  Rejonowy  Zarząd  Infrastruktury  we 
Wrocławiu w sprawie podatku od nieruchomości na 2006 r. W związku z tym  
dokonuje się zwiększeń planu zadań inwestycyjnych ujętych w planie budżetu na  
2006 r. o kwotę 460.000 zł.
  Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w planie budżetu  
gminy  na  2006  rok.  Uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  i  otrzymała  nr  
IV/XLII/256/06. Stanowi ona załącznik nr 5  do niniejszego protokołu.
    Następny  punkt  programu  dotyczył  Regulaminu  dostarczania  wody  i  
odprowadzania ścieków. Przewodniczący obrad oddał głos Przedstawicielowi  
Rejonowego Związku Spółek Wodnych w Trzebnicy inż. Romanowi Rabiakowi,  
który  poinformował  radnych,  że  w/w  Regulamin  ma  za  zadanie  ułatwienie  
dostępu do pełnej informacji nt. dostarczania wody i odprowadzania ścieków. W 
dniu  dzisiejszym  zgodnie  z  wymogami  ustawy  przedkładamy  Radzie  Gminy  
szczegółowy Rregulamin. Następnie R. Rabiak przedstawił radnym poszczególne 
rozdziały tego opracowania. Radni nie wnieśli uwag.
    Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie regulaminu dostarczania 
wody  i  odprowadzania  ścieków  na  terenie  gminy  Wisznia  Mała.  Uchwała  
została przyjęta jednogłośnie i otrzymała ona nr IV/XLII/257/06. Stanowi ona 
załącznik nr 6 do protokołu  z obrad Rady Gminy.
    Kolejnym punktem porządku obrad była uchwała dotycząca nadania statutu 
sołectwa Machnice. Przewodniczący Rady Gminy oddał głos Zastępcy Wójta p.  
Jakubowi Bronowickiemu, który poinformował radnych, że w ubiegłym roku do  
Wójta  Gminy  wpłynął  wniosek  mieszkańców  wsi  Machnice  o  utworzenie  
sołectwa.  Zostały  określone granice nowego sołectwa,  które pokrywają się  z  
granicami  obrębu  Machnice.  Przeprowadzono  konsultacje  z  mieszkańcami 
odnośnie  zapisów  statutu  sołectwa.  Konsultacje  odbywały  się  w  Wysokim 
Kościele  przy  udziale  aktualnych  władz  sołectwa  i  rady  sołeckiej.  Żadnych  
sprzeciwów  nie  zgłoszono  –  powiedział  Zastępca  Wójta.  Na  obecnej  sesji  
przedkładamy dwie uchwały ściśle  ze sobą  związane tj.  uchwałę w sprawie 
utworzenia sołectwa Machnice oraz nadania statutu dla tego sołectwa.
   Przewodniczący odczytał  projekt  uchwały  w sprawie  utworzenia sołectwa  
Machnice.  Uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  i  otrzymała  ona  nr 
IV/XLII/258/06. Stanowi ona załącznik nr 7 do protokołu  z obrad Rady Gminy.
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  Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie nadania statutu sołectwa 
Machnice.  Uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  i  otrzymała  ona  nr 
IV/XLII/259/06. Stanowi ona załącznik nr 8 do protokołu  z obrad Rady Gminy.
     Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  oddał  głos  Zastępcy  Wójta  p.  
Jakubowi Bronowickiemu, który poinformował radnych, iż służby Wojewody nie  
zdążyły w terminie opublikować uchwał. Zmiany, które wprowadzamy do treści  
tych uchwał pozwolą na opublikowanie ich teraz, ale z mocą obowiązującą  od  
1 stycznia br. 
    Przewodniczący odczytał projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie  
regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 
zamieszkałych  na  terenie  gminy  Wisznia  Mała.  Uchwała  została  przyjęta 
jednogłośnie i otrzymała ona nr IV/XLII/260/06. Stanowi ona załącznik nr 9 do  
protokołu  z obrad Rady Gminy.
   Przewodniczący odczytał projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie  
wysokości  oraz  szczegółowych  zasad  przyznawania  i  wypłacania 
nauczycielskiego  dodatku  mieszkaniowego.  Uchwała  została  przyjęta  
jednogłośnie i otrzymała ona nr IV/XLII/261/06. Stanowi ona załącznik nr 10 do 
protokołu  z obrad Rady Gminy.
   Przewodniczący odczytał projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie  
zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 
ścieków.  Uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  i  otrzymała  ona  nr 
IV/XLII/262/06. Stanowi ona załącznik nr 11 do protokołu  z obrad Rady Gminy.
   Przewodniczący odczytał projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie  
regulaminu przyznawania dodatku za wysługę lat nauczycielom zatrudnionym w 
placówkach  oświatowych   Gminy  Wisznia  Mała.  Uchwała  została  przyjęta 
jednogłośnie i otrzymała ona nr IV/XLII/263/06. Stanowi ona załącznik nr 12 do 
protokołu  z obrad Rady Gminy.
Przewodniczący  odczytał  projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  
godzin  otwarcia  i  zamknięcia  placówek  handlowych,  usługowych  i  
gastronomicznych na terenie  gminy  Wisznia  Mała.  Uchwała  została  przyjęta  
jednogłośnie i otrzymała ona nr IV/XLII/264/06. Stanowi ona załącznik nr 13 do 
protokołu  z obrad Rady Gminy ”.
     Kolejnym punktem programu była uchwała dotycząca skargi na działalność  
Wójta  Gminy.  Przewodniczący  obrad  oddał  głos  Przewodniczącej  Komisji  
Rewizyjnej Rady Gminy  pani Ewie Wierzbickiej, która poinformowała radnych,  
że na ręce Marszałka Województwa Dolnośląskiego została złożona skarga na 
działalność  Wójta  Gminy  Wisznia  Mała.  Skargę  złożyli  przedstawiciele 
stowarzyszenia  „Ku Przyszłości”,  niezadowoleni  z  odpowiedzi  na  wniosek  o 
nieodpłatny przydział lokalu na siedzibę stowarzyszenia. Urząd Marszałkowski  
przesłał skargę do Rady Gminy celem załatwienia wg. kompetencji. W związku z  
tym  odbyło  się  posiedzenie  Komisji  Rewizyjnej,  na  którym  zapoznano  się  z  
materiałami  dotyczącym  w/w  sprawy.  Następnie  Przewodnicząca  Komisji  
Rewizyjnej odczytała obecnym na sali korespondencję jaka w tej sprawie była  
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prowadzona. Powiedziała, że Komisja szczegółowo sprawę zbadała jednak nie  
dopatrzyła  się  żadnych uchybień  w postępowaniu  prowadzonym przez  Wójta  
Gminy.  Szczegółowe  uzasadnienie  znalazło  się  w  zapisie  projektu  uchwały.  
Następnie Przewodniczący Rady Gminy zapytał kto jest za wpisaniem w treści  
uchwały słowa „nieuzasadniona”. Przystąpiono do głosowania.  Jedna osoba 
wstrzymała się od głosu, reszta radnych była „ za „.
     Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na  
działalność  Wójta  Gminy.  Uchwała  została  przyjęta  przy  jednym  głosie 
„przeciw”, dwunastu radnych głosowało „za” przyjęciem uchwały. Otrzymała 
ona nr IV/XLII/265/06. Stanowi ona załącznik nr 14 do protokołu  z obrad Rady 
Gminy.
     Przewodniczący Rady Gminy Wisznia Mała poinformował zebranych, że na  
jego  ręce  wpłynął  Plan  Pracy  Komisji  Rewizyjnej  podpisany  przez  
Przewodniczącą  Komisji  Ewę  Wierzbicką,  z  którego  wynika,  że  Komisja  
przeprowadzi kontrolę wykonania budżetu gminy za rok 2005 do 24 marca 2006 
roku, a kontrolę wykonania budżetu za I półrocze 2005 r. do 25 sierpnia 2006 r.  
W obu przypadkach organem kontrolowanym będzie Wójt Gminy.
    Przystąpiono do kolejnego punktu porządku obrad interpelacji i  zapytań.  
Głos  zabrał  Radny  Ryszard  Śliwakowski  prosząc  o  interwencję  w  sprawie 
niezwykle  częstych  przerw  w  dostawie  energii  elektrycznej  w  Psarach  i  
Szymonowie. Te przerwy powodują złe funkcjonowanie stacji uzdatniania wody i  
brak w jej dostawach. Mieszkańcy proszą o pilną interwencję w tej sprawie.
    Przewodniczący Komisji  Rolnej zwrócił się do zebranych, aby starali się  
rozpropagować wśród rolników informację o mających się odbyć przetargach 
na dzierżawę gruntów od Agencji Nieruchomości Rolnych we Wrocławiu.
    Roman Szczypkowski – sołtys ze wsi Rogoż poprosił o interwencję w sprawie 
zamarzniętych  studzienek  w  drodze  powiatowej  w  Rogożu,  bo  przy  odwilży 
będzie problem z odpływem wody.
    Wobec wyczerpania się porządku obrad i braku pytań ze strony radnych i  
sołtysów Przewodniczący Rady Gminy zakończył obrady o godzinie 13.45.
                                                                 Podpisał :

Protokołowała:
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